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Protokół Nr III/2006 

z sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie 

odbytej w dniu 14 grudnia   2006r. 

 

Ad pkt 1 i pkt 2. 

Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej Stanisław Pietras. 

Powitał przybyłych na obrady radnych, Pana Burmistrza, pracowników urzędu oraz 

wszystkich zaproszonych gości i mieszkańców gminy. 

 Stwierdził, że na stan 15 radnych w obradach bierze udział 15 radnych, czyli 

stwierdził quorum wymagane do podejmowania prawomocnych  uchwał. 

 

Następnie Pan Przewodniczący spytał, czy są jeszcze jakieś uwagi bądź 

propozycje do otrzymanego porządku obrad dzisiejszej sesji. 

Pan Burmistrz poprosił o wprowadzenie do porządku obrad dzisiejszej sesji projektu 

uchwały w sprawie włączenia w obszar Specjalnej Strefy Ekonomicznej 

„Starachowice” nieruchomości położonych w Stąporkowie. 

Prośbę umotywował tym, że był pośrednikiem w rozmowach Zarządu ZUK i SSE 

Starachowice o włączenie terenów ZUK do Strefy jak również terenów po „Tartaku” 

będących własnością gminy. Rozmowy trwały już od m-ca sierpnia. ZUK zamierza na 

terenach po „Tartaku” wybudować zakład w którym docelowo planuje zatrudnić 200 

osób. 

W związku z tym, że SSE planuje jeszcze w grudniu wystąpić do ministerstwa o 

włączenie terenów z gminy Morawica i Końskie chciałaby w tym samym wniosku 

umieścić i nieruchomości zawarte w projekcie niniejszej uchwały znajdujące się w 

Stąporkowie. 

 
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie opowiedzieli się za wprowadzeniem 

niniejszego projektu uchwały do porządku obrad dzisiejszej sesji. 

W związku z powyższym Pan Przewodniczący odczytał proponowany porządek obrad 

z wprowadzonym projektem niniejszej uchwały. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
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2. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach między sesjami. 

5. Informacja Burmistrza o działalności międzysesyjnej oraz  z realizacji 

wniosków   z poprzedniej sesji. 

6. Zapytania i interpelacje radnych. 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2007 rok oraz 

określenia inkasentów i stawek inkaso podatku od nieruchomości, 

rolnego i leśnego, 

b) zwolnienia z podatku od nieruchomości w 2007r. 

c) wysokości stawek podatku od psów w 2007r., terminu płatności, 

określenia inkasentów, wysokości wynagrodzenia oraz sposobu jego 

poboru, 

d) wysokości opłaty administracyjnej na 2007r. oraz sposobu jej poboru, 

e) wysokości stawek opłaty targowej, sposobu jej poboru, określenia 

inkasentów oraz wynagrodzenia za pobór tej opłaty na 2007 rok., 

f) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na rok 

2007, 

g) włączenia w obszar Specjalnej Strefy Ekonomicznej „Starachowice” 

nieruchomości położonych w Stąporkowie. 

8. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych. 

9. Sprawy różne. 

10. Zamknięcie obrad sesji.          

 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli proponowany prządek obrad. 

Ad pkt 3. 

Pan Przewodniczący spytał, czy są jakieś uwagi do sporządzonego protokołu z 

poprzedniej sesji. 

Uwag do protokołu nie było. Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli 

protokół z II sesji Rady Miejskiej. 
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 Ad pkt 4. 

Pan Przewodniczący odczytał informację o działaniach między sesjami. 

( Informacja w załączeniu). 

Ad pkt 5. 

Pan Burmistrz odczytał „Informację o działalności międzysesyjnej oraz z realizacji 

wniosków z poprzedniej sesji”. 

( Informacja w załączeniu do protokołu). 

Ad pkt 6. 

W dyskusji głos zabierali: 

Radny Stefan Zieliński – zwrócił się z zapytaniem,  czy nie należałoby w Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dokonać wymiany Pana Łowickiego na 

innego funkcjonariusza Policji ponieważ Pan Łowicki nie pracuje już na naszym 

terenie i nie zna problemów terenu naszej gminy. 

Ad pkt 7 „a” 

Pan Przewodniczący zwrócił się z zapytaniem, czy są jakieś uwagi do projektu 

uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2007 rok oraz 

określenia inkasentów i stawek inkaso podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego. 

Projekt tej uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji. 

Radna Barbara Telec – na posiedzeniu Komisji wnioskowała o obniżenie o 0,02 zł, 

stawkę podatku od nieruchomości od gruntów pozostałych. Wniosek jej na 

posiedzeniu Komisji nie uzyskał aprobaty radnych, niemniej jednak jeszcze raz go 

zgłasza mając nadzieję, że radni przemyśleli jej propozycję. Jest to podatek od 

gruntów przeznaczonych na podwórka. Do tej pory go nie było i jest to nowum. 

Będzie to dotykowy podatek, a w uzasadnieniu mówi się, że podatki nie wzrosły ze 

względu na wysokie bezrobocie i  zubożenie społeczeństwa. Kwota ta będzie dużym 

obciążeniem dla mieszkańców wsi. 

Pan Burmistrz – podatek ten nie można zróżnicować i podzielić na inny dla osób 

prawnych i osób fizycznych.  

Zmiany w klasyfikacji gruntów zostały dokonane już w grudniu 2005r. Wszystkie 

gminy otrzymały je na początku 2006r. Gmina Stąporków otrzymała je w sierpniu, 

 



 4 

październiku i listopadzie ( przed wyborami). Podatek z tych gruntów należy naliczyć 

od daty zmiany. W związku z tym jest to uciążliwe dla podatników. 

Dlatego też nasza gmina wysłała pisma do Starostwa o wyjaśnienie dlaczego zmiany 

przetrzymywane były 11 m-cy. Odpowiedzi były nie satysfakcjonujące w związku z 

czym przygotowywany jest wniosek do Prokuratury o zbadanie sprawy. 

Cały plik dokumentów przygotowany do Prokuratury jest do wglądu radnych. 

Radna Marta Kurcbart – spytała od kiedy obowiązuje rozporządzenie na podstawie 

którego naliczany jest ten podatek. Z tego co wie, rozporządzenie to obowiązuje od 

2001r., więc dlaczego dopiero teraz podatek ten jest u nas zastosowany. Ponadto 

spytała czy Pani Skarbnik dokonywała symulacji 

Pani Skarbnik Barbara Widulińska – maksymalne  stawki podatku określone są w 

M.P. Nr 75, poz. 758, natomiast Rozporządzenie obowiązuje od 2001r. Z obliczeń 

wstępnych wynika, że przy zmniejszeniu stawki podatku z 0,12 zł. do 0,10 zł. podatek 

który winien wpłynąć do gminy z tyt. Gruntów pozostałych będzie o ok. 30 tys niższy. 

Wyliczenie to dotyczy osób fizycznych, osób prawnych nie posiada wyliczeń. 

Radna Marta Kurcbart – wynika z tego, że nasza gmina jest w tej szczęśliwej sytuacji, 

że dopiero teraz dokonano u nas zmian gruntów. 

Radny Jarosław Kozłowski – złożył wniosek o ogłoszenie przerwy, aby radni mogli 

się zapoznać z materiałami, które przygotowane są  do Prokuratury. 

Pan Przewodniczący ogłosił 15 min. Przerwy. 

Po przerwie. 

Radna Agnieszka Wojcierowska – spytała, czy podatek musi być naliczony od dnia 

dokonania zmiany, czy od dnia otrzymania jej przez organ podatkowy. 

Pan Burmistrz odpowiedział, że zgodnie z ordynacją podatkową od dnia dokonania 

zmiany geodezyjnej. 

Od tej decyzji jest prawo odwołania się do Kolegium Odwoławczego w Kielcach. 

Pan Przewodniczący wniosek radnej Barbary Telec o obniżenie stawki podatku od 

gruntów pozostałych do 0,10 zł. poddał pod głosowanie. 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie poparli wniosek radnej. 
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Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatku 

od nieruchomości na 2007 rok oraz określenia inkasentów i stawek inkaso podatku od 

nieruchomości, rolnego i leśnego. 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęli Uchwałę Nr III/5/2006 w 

powyższej sprawie. 

Ad pkt 7 „b” 

Pan Przewodniczący zwrócił się z zapytaniem, czy są jakieś uwagi do projektu 

uchwały w sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomości w 2007r. 

Projekt tej uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji. 

Radni żadnych uwag nie wnieśli. 

Pan Przewodniczący odczytał projekt. Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie 

podjęli Uchwałę Nr III/6/2006 w sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomości w 

2007r. 

Ad pkt 7 „c” 

Pan Przewodniczący zwrócił się z zapytaniem, czy są jakieś uwagi do projektu 

uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od psów w 2007r., terminu płatności, 

określenia inkasentów, wysokości wynagrodzenia oraz sposobu jego poboru. 

Projekt tej uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji. 

Radni żadnych uwag nie wnieśli. 

Pan Przewodniczący odczytał projekt. Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie 

podjęli Uchwałę Nr III/7/2006 w sprawie wysokości stawek podatku od psów w 

2007r., terminu płatności, określenia inkasentów, wysokości wynagrodzenia oraz 

sposobu jego poboru. 

Ad pkt 7 „d” 

Pan Przewodniczący zwrócił się z zapytaniem, czy są jakieś uwagi do projektu 

uchwały w sprawie wysokości opłaty administracyjnej na 2007r. oraz sposobu jej 

poboru. 

Projekt tej uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji. 

Radni żadnych uwag nie wnieśli. 
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Pan Przewodniczący odczytał projekt. Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie 

podjęli Uchwałę Nr III/8/2006 w sprawie wysokości opłaty administracyjnej na 2007r. 

oraz sposobu jej poboru. 

Ad pkt 7 „e” 

Pan Przewodniczący zwrócił się z zapytaniem, czy są jakieś uwagi do projektu 

uchwały w sprawie wysokości stawek opłaty targowej, sposobu jej poboru, określenia 

inkasentów oraz wynagrodzenia za pobór tej opłaty na 2007 rok 

Projekt tej uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji. 

Radni żadnych uwag nie wnieśli. 

Pan Przewodniczący odczytał projekt. Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie 

podjęli Uchwałę Nr III/9/2006 w sprawie wysokości stawek opłaty targowej, sposobu 

jej poboru, określenia inkasentów oraz wynagrodzenia za pobór tej opłaty na 2007 rok 

Ad pkt 7 „f” 

Pan Przewodniczący zwrócił się z zapytaniem, czy są jakieś uwagi do projektu 

uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 

na rok 2007. 

Projekt tej uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji. 

Radni żadnych uwag nie wnieśli. 

Pan Przewodniczący odczytał projekt. Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie 

podjęli Uchwałę Nr III/10/2006 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

środków transportowych na rok 2007. 

Ad pkt 7 „g” 

Projekt uchwały w sprawie włączenia w obszar Specjalnej Strefy Ekonomicznej 

„Starachowice” nieruchomości położonych w Stąporkowie. 

 

Pan Burmistrz Edmund Wojna – Nieruchomość którą proponujemy do włączenia do 

Specjalnej Strefy Ekonomicznej jest terenem przemysłowym i można na nim budować 

zakład. ZUK chce tam właśnie wybudować zakład. Wstąpienie w obszar Specjalnej 

Strefy Ekonomicznej jest  zachętą dla inwestora, ponieważ z tego tytułu ma ulgi. 

Między innymi firma może 50% nakładów odliczyć od podatku. Zwolniona może być 

również na okres 5 lat z podatku od nieruchomości.  
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W związku z tym, że w naszej gminie jest duże bezrobocie, zakład, który planuje 

zatrudnić docelowo 200 osób jest bardzo potrzebny. 

Dlatego wnosi o uchwalenie tej uchwały. 

Radna Marta Kurcbart – zwróciła się z zapytaniem, czy nie zgłaszały chęci wstąpienia 

do SSE  inne podmioty z naszego terenu. Ma tutaj na myśli np. „Termotech”, który 

prężnie działa. 

Pan Burmistrz odpowiedział, że „Termotech” nie zwracał się. Do poprzedniej Rady 

zwracał się Pan Dzionek. Rada nie wyraziła na to zgody, ponieważ uznała, że Pan 

Dzionek jest niewiarygodny. Skorzystał będąc w Strefie ze wszystkich przywilejów i 

zakładu nie uruchomił. Wyremontował budynki, które od 11 lat świecą pustką. Dodał 

jeszcze, że Zarząd ZUK-u również zwracał się do Pana Dzionka z propozycją 

wydzierżawienia zakładu. Pozostało to bez echa. 

Radny Stefan Zieliński – na terenie nieruchomości po „Tartaku” znajduje się budynek 

w którym umieszczony jest „Monar”. Czy nie będzie to przeszkadzać inwestorowi. 

Pan Burmistrz odpowiedział, że umowa z „Monarem” jest tak skonstruowana, że 

przewidziany jest okres 3 m-cznego wypowiedzenia. 

Pan Przewodniczący odczytał projekt. 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęli Uchwałę Nr III/11/2006 w sprawie 

włączenia w obszar Specjalnej Strefy Ekonomicznej „Starachowice” nieruchomości 

położonych w Stąporkowie. 

Ad pkt 8. 

Odpowiedzi na zapytania i interpelacje udzielił Pan Burmistrz. 

Radnemu Zielińskiemu - Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

powoływana jest Zarządzeniem Burmistrza. Zgodnie z nowym regulaminem aby w 

niej pracować należy mieć certyfikat do prowadzenia tych spraw. 

Uważa , że nie ma przeciwwskazań do tego aby Pan Łowicki w komisji nie pracował. 

Nie chciałby angażować obecnego Komendanta, ponieważ ma bardzo dużo pracy 

ponieważ brakuje mu 5 policjantów. 

Ponadto Pan Burmistrz poinformował radnych, że Stowarzyszenie „Nowe Życie” 

obejmuje 60-70 rodzin. Ludzie Ci spotykają się i prężnie w nim działają. Jeśli ktoś z 

radnych miałby ochotę uczestniczyć w takim spotkaniu serdecznie zaprasza. 
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Radny Stefan Zieliński – stwierdził, że nie podważa kompetencji Pana Łowickiego, 

jednak uważa, że nie jest zorientowany w sprawach, ponieważ nie jest już 

komendantem policji ( jest na emeryturze) i nie mieszka na naszym terenie. 

Radna Agnieszka Wojcierowska – zwróciła się z zapytaniem kto może zgłosić członka 

do Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

Pan Burmistrz stwierdził, że należy spytać Pani Mirosławy Łyczkowskiej, która jest 

sekretarzem w tej Komisji. 

Praca w Komisji jest bardzo trudna, ponieważ na posiedzeniach rozpatrywane są 

problemy ludzkie . 

Ad pkt 9. 

W sprawach różnych głos zabierali: 

Radna Agnieszka Jedynak – spytała kto winien wycinać lub podcinać drzewa, które 

znajdują się pod liniami energetycznymi. Sprawa dotyczy drzew w Hucisku. 

Pan Burmistrz – w odpowiedzi wyjaśnił, że winien wycinać Zakład Energetyczny z 

powiadomieniem właścicieli posesji czy lasu. Właściciele wówczas mogą sobie zabrać 

gałęzie. 

Ponadto stwierdził, że wystąpi do Zakładu Energetycznego aby na wsiach zrobili 

przegląd i wycięli gałęzie. 

Radny Jan Telecki – poinformował, że ZE podciął drzewa przy drogach gminnych i 

powiatowych i gałęzie zalegają w rowach i na poboczach. 

Radny Stefan Zieliński – poinformował zgłaszany przez mieszkańców temat 

niebezpiecznych psów, które właściciele puszczają ze smyczy do parku i ludzie SA w 

niebezpieczeństwie. 

Pan Komendant Komisariatu Policji – wyjaśnił, że jest w Stąporkowie kilka takich 

psów jednak mieszkańcy nie chcą współpracować z policją. Było zgłoszenie 

mieszkanki o szkodzie wyrządzonej przez psa, a gdy policjant poszedł spisać protokoł, 

mieszkanka skargę wycofała. Policji pozostaje tylko pouczenie właściciela psa. Może 

również nałożyć mandat lub sprawę skierować do Sądu Grodzkiego. 

Radna Telec Barbara – prosi o interwencję w sprawie wycięcia drzewa na ul. 

Partyzantów w Niekłaniu Małym. Jest ono stare i pochylone. Przy opadach śniegu jest 

prawdopodobieństwo, że drzewo spadnie na jezdnię. 
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Radna Dorota Łukomska – zwróciła się do radnych i sołtysów z prośbą o zrobienie w 

swoich środowiskach rozeznania, czy rolnicy widzą potrzebę przeszkolenia BHP w 

KRUZ. 

Sołtys z Krasnej – poprosił o ustawienie znaków  ograniczających poruszanie się TIR-

ów przez Krasną. 

Radny Jarosław Kozłowski – poprosił o obcięcie drzew przy wjeździe do Gosania, 

gdyż ograniczają one widoczność kierowców i pieszych. 

Ad pkt 10. 

Z uwagi na wyczerpanie porządku Pan Przewodniczący ogłosił zamknięcie obrad 

sesji.. 

 

Protokołowała                                                             Przewodniczący Rady Miejskiej 

Elżbieta Purska                                                                     Stanisław Pietras 

 

 

 

 

 


